

The Historical Development of the System of General Administration in Iraq

التطور التاريخي لنظام الإدارة العامة في العراق

In 1965, the third Arabic conference of administrative sciences was held in Cairo. It recommended that labor should be distributed among central corporations responsible for national work and local corporations responsible for local service. The central corporations should supervise the work of the local corporations.

عام ١٩٦٥ عقد المؤتمر العربي الثالث للعلوم الإدارية بالقاهرة. وأوصت بضرورة توزيع العمالة بين الشركات المركزية المسؤولة عن العمل الوطني والشركات المحلية المسؤولة عن الخدمة المحلية. يجب أن تشرف المؤسسات المركزية على عمل الشركات المحلية.

Iraq has chosen this system. It is called the decentralized system of administration. It is democracy itself. In the past, Iraq was part of the Islamic State, which followed this system. In 1534 the Ottomans occupied Iraq. They divided Iraq into three parts: Baghdad, Musel and Basra. Baghdad was the center. In 1884, Basra became independent of Baghdad. When the first World War broke out in 1914, Iraq was three parts.

لقد اختار العراق هذا النظام. يطلق عليه نظام الإدارة اللامركزية. إنها الديمقراطية نفسها. في الماضي كان العراق جزءاً من الدولة الإسلامية التي تتبع هذا النظام. في عام ١٥٣٤ احتل العثمانيون العراق. قسموا العراق إلى ثلاثة أقسام: بغداد والموصل والبصرة. كانت بغداد المركز. في عام ١٨٨٤، استقلت البصرة عن بغداد. عندما اندلعت الحرب العالمية الأولى عام ١٩١٤، كان العراق مكوناً من ثلاثة أجزاء.

In 1887, the Ottomans applied the idea of the local administration to Iraq. The municipalities began to work in the different cities. In 1917, the British forces occupied Baghdad. The British ruler began to interfere in everything in the cities and among the tribes in the countryside. He did not depend on the Turkish system of administration. Instead, he depended on the Indian model of administration.

في عام ١٨٨٧ طبق العثمانيون فكرة الإدارة المحلية على العراق. بدأت البلديات العمل في المدن المختلفة ، وفي عام ١٩١٧ احتلت القوات البريطانية بغداد. بدأ الحاكم البريطاني يتدخل في كل شيء في المدن وبين القبائل في الريف. لم يعتمد على نظام الإدارة التركي. بدلاً من ذلك ، اعتمد على النموذج الهندي للإدارة.

On August 23, 1921, Prince Faysal ibn al-Husain became king of Iraq. On March 21, 1925, the Iraqi Constitution was issued. Article 109 in it specified the administrative areas, their types and their names. In 1931, the law of municipalities appeared. Article 1 in it defined the municipality as “every local institution that offers its service to its people.

في ٢٣ أغسطس ١٩٢١ ، أصبح الأمير فيصل بن الحسين ملكاً على العراق. في ٢١ آذار ١٩٢٥ صدر الدستور العراقي. وحددت المادة ١٠٩ فيها المناطق الإدارية وأنواعها وأسمائها. في عام ١٩٣١ ظهر قانون البلديات. حددت المادة ١ فيه البلدية على أنها "كل مؤسسة التي تقدم خدماتها لشعبها.

After July 14, 1958 Revolution, a new law appeared in 1964. It gave the municipalities enough freedom to perform their duties. According to this law, the heads of the municipalities are not elected by people. They are appointed by the central authority .From all this, we may realize that the only principle of popular sovereignty can result in true democracy.

بعد ثورة ١٤ يوليو ١٩٥٨ ، ظهر قانون جديد في عام ١٩٦٤. أعطى البلديات حرية كافية لأداء واجباتها. وفقاً لهذا القانون ، لا يتم انتخاب رؤساء البلديات من قبل الشعب. يتم تعيينهم من قبل السلطة المركزية ، ومن كل هذا قد ندرك أن المبدأ الوحيد للسيادة الشعبية يمكن أن يؤدي إلى ديمقراطية حقيقية.